
Cele  C esko č te de tem 

Naše školka vstupuje od 1. září 2013 oficiálně do programu „Celé Česko čte dětem“. Čteme dětem 

před spaním každý den a jak jste byli na nástěnce informováni, přečetli jsme během školního roku 

knížek opravdu hodně. Když se však dětiček zeptáme, zda jim večer před spaním čte také maminka 

nebo tatínek, kladně nám odpoví velice málo dětí. 

To je asi hlavní důvod, proč máme snahu Vás do tohoto programu zapojit. 

Největší americký propagátor pravidelného čtení dětem, Jim Trelease, který se věnuje podpoře 

myšlenky „Čtěme dětem 20 min denně. Každý den!“ již téměř půl století, řekl: „Bez ohledu na to, 

kolik máš práce, ta nejdůležitější věc, kterou můžeš učinit pro budoucnost svého dítěte, je kromě 

projevů lásky a objímání také každodenní hlasité předčítání a radikální omezení televize.“ 

 

Co přináší pravidelné čtení dětem? 

- vytváří pevné pouto mezi rodičem a dítětem 

- podílí se na emočním rozvoji dítěte 

- učí morálním hodnotám, napomáhá při výchově 

- rozvíjí jazyk, paměť a představivost, učí myšlení 

- formuje čtecí návyky a podporuje získávání vědomostí po celý život 

- rozšiřuje znalosti, zlepšuje soustředění, usnadňuje učení 

- je tou nejlepší investicí do úspěšné budoucnosti dítěte 

 

Proč číst dětem? 

- toto je odpověď: „Aby měly svět rády. Aby se jim v něm líbilo. Aby věděly, že je větší než to, 

co vidí jenom očima. Aby mu věřily. A aby věřily nám, co jim čteme. Když čte taková 

maminka nebo tatínek – to je svět, jak má být: krásný, vzrušující, důvěryhodný, bezpečný a 

útulný.“ 

Luděk Richter, dramaturg, režisér a herec Divadelní společnosti Kejklíř 


